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В статье приведены результаты биоиндикационных исследований за стабильностью развития  
березы  повислой  (Betula  pendula  Roth.)  по  величине  флуктуирующей  асимметрии  листовой  
пластинки на придорожных территориях г. Казань. Выявлена тенденция улучшения качества  
окружающей  среды  и  неоднородность  в  пространственном  распределении  индекса  
флуктуирующей асимметрии  по  территории г.  Казани.  Установлена зависимость величины  
показателя  флуктуирующей  асимметрии  Betula  pendula  Roth.  от  удаленности  до  
автомобильных дорог.
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The article presents the results of research bioindicative stability of Betula pendula Roth. Largest leaf  
fluctuating  asymmetry  on  roadside  territories  Kazan.  It  is  shown  the  tendency  to  improve  
environmental  quality  and  heterogeneity  in  the  spatial  distribution  of  the  index  of  fluctuating  
asymmetryon the territory of Kazan. The dependence of the value of the index of fluctuating asymmetry  
Betula pendula Roth. on the distance to the roads is revealed.


